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REVISTA PRESEI 

 

 

 Coronavirus în România: Sindicatele cer sporuri între 55% și 85% din 

salariu pentru personalul medical care tratează pacienți infectați 

Sanitas, cea mai mare federație sindicală din domeniul sanitar din România, cere 

acordarea de sporuri între 55% și 85% din salariu pentru personalul medical care 

tratează pacienți infectați cu coronavirus. Un document în care se solicită acordarea 

de astfel de sporuri i-a fost transmis marți ministrului Sănătății, Victor Costache. 

Potrivit documentului adresat ministrului Sănătății și semnat de președintele 

Sanitas București, Viorel Husanu, se solicită acordarea de sporuri între 55% și 85% 

din salariu pentru personalul medico-sanitar și auxiliar din spitale, dar și pentru 

angajații Direcțiilor de Sănătate Publică - cei care efectuează anchete 

epidemiologice și intră în contact cu posibili suspecți. 

Reamintim că angajații din sistemul sanitar au beneficiat de creșteri substanțiale de 

salarii în primăvara anului 2008, când o mare parte dintre salariile din sistem s-au 

dublat sau chiar s-au triplat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 

 Elevii stau acasa, dar profesorii nu: FSLI cere ca scolile sa fie complet 

inchise pentru dezinfectie 

Federatia Sindicatelor Libere din Invatamant (FSLI) solicita Guvernului ca, in 

perioada suspendarii cursurilor scolare "sa ramana acasa, pe langa elevi, si cadrele 

didactice, personalul didactic auxiliar si nedidactic", iar spatiile de invatamant sa 

fie dezinfectate de catre echipele specializate ale Directiilor de Sanatate Publica. 
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Solicitarea vine prin intermediul unui comunicat de presa remis Ziare.com, FSLI 

reamintind ca autoritatile au decis "suspendarea cursurilor in invatamantul 

preuniversitar de stat si privat in perioada 11-22 martie 2020, ca masura de 

preventie privind raspandirea COVID-19". 

 

"FSLI solicita Ministerului Educatiei si Cercetarii ca in aceasta perioada toti 

angajatii din educatie sa ramana acasa - personal didactic, didactic auxiliar si 

nedidactic - asa cum se intampla si cu elevii. Nu credem ca este benefica prezenta 

cadrelor didactice, dar nici a personalului didactic auxiliar si a celui nedidactic in 

unitatile scolare, in conditiile in care si aceste persoane pot transmite virusul. 

 

Pe perioada suspendarii cursurilor scolare, trebuie facuta dezinfectia spatiilor de 

invatamant de catre cei care au aceasta atributie. In caz contrar, nu facem decat sa 

umblam cu jumatati de masura, ceea ce se va dovedi ineficient cu totul in aceasta 

situatie speciala", se mai arata in comunicatul citat. 

 

Totodata, FSLI considera ca este oportun si "sa fie suspendata orice activitate 

scolara sau extrascolara, prin care parintii sau copiii sunt expusi spatiilor 

aglomerate". 

 

"In acest sens, consideram ca ar trebui amanata evaluarea psihosomatica pentru 

copiii ai caror parinti solicita inscrierea la clasa pregatitoare, inainte de implinirea 

varstei de sase ani", precizeaza sursa citata. 

 

De asemenea, sindicatele cer Ministerului Educatiei "sa identifice cele mai 

bune solutii pentru recuperarea materiei corespunzatoare perioadei in care cursurile 

scolare sunt suspendate", propunand ca acest lucru sa se faca in cadrul programului 

"Scoala altfel". 

(Sursa: ziare.com) 
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 A fost înregistrat noul CCM din AGERPRES pentru perioada 2020-2022! 

Sindicatul Român al Jurnaliştilor MediaSind  - Filiala AGERPRES a negociat şi 

semnat cu directorul general al Agenţiei Naţionale de Presă AGERPRES, Claudia 

Nicolae,  şi cu membrii Consiliului Director al instituţiei publice de presă 

Contractul Colectiv de Muncă pentru perioada 2020-2022. Documentul, verificat și 

înregistrat la ITM București (foto) conţine reguli europene privind libertatea de 

exprimare, Codul Deontologic al Jurnalistului, Ghidul de Etică pentru 

Fotojurnalism şi, nu în ultimul rând, prevederi importante pentru asigurarea unor 

condiţii de muncă demne de o instituţie publică de presă. 

Contractul reglementează drepturile şi obligaţiile angajaţilor şi angajatorului, 

stabilind, pe lângă  măsuri ferme pentru apărarea şi garantarea locurilor de muncă, 

şi o serie de reguli privind funcţionarea dialogului social la standarde europene. 

Contractul încheiat menține prevederile care oferă garanţii profesionale pentru 

jurnaliştii agenţiei, cum ar fi clauza de conştiinţă. De asemenea,  CCM garantează 

caracterul confidenţial al surselor de informare ale jurnalistului AGERPRES.  

Aceste prevederi sunt menite să asigure independenţa editorială a Agenţiei 

Naţionale de Presă şi libertatea de exprimare a angajaţilor AGERPRES, dar şi 

obligaţii profesionale pentru îndeplinirea misiunii prevăzute în Legea de organizare 

şi funcţionare a ANP AGERPRES, şi anume de a prezenta în mod obiectiv și 

echidistant realitățile vieții social-politice, economice, religioase și cultural-

științifice ale țării, promovând valorile democratice, civice și morale. 

Înfiinţată în anul 1889, Agenția Națională de Presă AGERPRES este prima agenție 

de presă din România. Instituția s-a numit, de-a lungul vremii, Agenția Telegrafică 

a României sau Agenția Română, Agenția Telegrafică Română "Orient-Radio" - 

RADOR, Agenția Română de Presă - AGERPRES, Agenția Națională de Presă 

ROMPRES și, din 2008, Agenția Națională de Presă AGERPRES. 

Înființat în anul 2001, Sindicatul Român al MediaSind - SRJ MediaSind este 

organizația națională a jurnaliștilor și a lucrătorilor din mass-media, care continuă 

tradiția federației cu același nume.  
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MediaSind și-a câștigat renumele de apărător al oamenilor din presă și tipografii, 

asumându-și, printre multe altele, inițierea și semnarea primului Contract Colectiv 

de Muncă din mass-media., dar și alte contracte colective de muncă în instituții 

publice și private de presă. În prezent, SRJ MediaSind are structuri teritoariale în 

aproape toate județele țării prin filialele MediaSind AGERPRES, MediaSind TVR, 

MediaSind Radio România, MediaSind ONLINE și MediaSind Freelanceri. Este 

membru fondator al Federației Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind, 

organizație afiliată la Federația Internațională a Jurnaliștilor, Federația Europeană a 

Jurnaliștilor, UNI Global Union și CNSLR-Frăția. 

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)             

 

 România, în alertă maximă - autoritățile pregătesc noi măsuri în lupta cu 

COVID-19! Iohannis, ședință de urgență cu Orban și Cîțu 

Autorităţile pregătesc noi măsuri pentru a limita răspândirea epidemiei de 

coronavirus, fiind convocată o nouă şedinţă a Comitetului Naţional pentru Situaţii 

Speciale de Urgenţă. De asemenea, preşedintele Klaus Iohannis se întâlneşte cu 

premierul Ludovic Orban şi cu ministrul Finanţelor, Florin Cîţu, pentru a evalua 

situaţia, anunță news.ro. 

Şedinţa Comitetului Naţional pentru Situaţii Speciale de Urgenţă este programată, 

miercuri, la ora 9.00, urmând a fi propuse noi măsuri pentru a limita răspândirea 

epidemiei de coronavirus. 

Autorităţile trebuie să răspundă mai multor provocări, ministrul Sănătăţii, Victor 

Costache, anunţând că trebuie luate măsuri pentru a fi pregătiţi în cazul în care se 

ajunge la scenariile 3 şi 4, respectiv la peste 2.000 de cazuri confirmate. 

La rândul său, şedul Departamentului pentru Situaţii de Urgenţă, Raed Arafat, a 

anunţat, marţi seară, la Antena 3, că autorităţile iau în calcul restricţionarea mai 

drastică în ceea ce priveşte adunările cu un număr mare de persoane, prin scăderea 

numărului de participanţi, decizia urmând a se aplica tuturor instituţiilor sau 

contextelor, inclusiv Bisericii. 

Alexandru Rafila anunță un SCENARIU NEGRU: 'Dacă nu funcționăm ca țară 3 

luni, vor fi consecințe' 

https://www.stiripesurse.ro/alexandru-rafila-anunta-un-scenariu-negru-daca-nu-functionam-ca-tara-3-luni-vor-fi-consecinte_1439070.html
https://www.stiripesurse.ro/alexandru-rafila-anunta-un-scenariu-negru-daca-nu-functionam-ca-tara-3-luni-vor-fi-consecinte_1439070.html
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”Este posibil să se ajungă la o rată de infectare foarte mare”, a spus Arafat, 

afirmând că estimările mondiale vorbesc despre 30 – 70%. 

Măsurile luate deja în România au produs efecte – sociale şi economice – iar 

preşedintele Klaus Iohannis a convocat o întâlnire cu premierul Ludovic Orban şi 

cu ministrul Finanţelor Publice, Florin Cîţu, pentru a evalua situaţia. 

”Este absolut necesar să ne coordonăm eforturile pentru combaterea efectelor 

infecţiei cu coronavirus. Doar prin luarea unor măsuri comune, care să contribuie 

la oprirea răspândirii virusului, vom reuşi să gestionăm eficient această criză. Şi 

numai împreună vom reuşi să prevenim efecte grave asupra economiilor europene. 

În acest sens şi pentru a discuta aceste chestiuni, am convocat deja pentru mâine 

(mieruri – n.r), la ora 11:00, o discuţie cu premierul şi ministrul finanţelor 

publice”, a afirmat preşedintele, marţi seară, la finalul unei videoconferinţe cu 

liderii europeni. 

Detalii ULUITOARE Ofițerul MAI, infectat cu coronavirus, A MINȚIT că nu a 

fost în străinătate: Are dosar penal, iar trecutul său este controversat 

Întâlnirea preşedintelui cu premierul şi ministrul de Finanţe este programată la ora 

11.00 şi se va desfăşura la Palatul  Cotroceni. 

De asemenea, de la ora 16.00, va avea loc prima reuniune a Grupului de Lucru 

Interinstituţional pentru evaluarea impactului economic, financiar şi bugetar asupra 

României, generat de efectele epidemiei COVID-19. 

Grupul a fost înfiinţat, marţi seară, iar din el fac parte fac parte Ministerul 

Finanţelor, Ministerul Economiei, Ministerul Transporturilor, Ministerul Muncii, 

Ministerul Sănătăţii şi MAE. 

Vor mai fi implicate în dezbaterea şi analiza riscurilor economice şi în elaborarea 

de măsuri eficiente şi de reducere a acestor riscuri Banca Naţională a României, 

Autoritatea de Supraveghere Financiară, Comisia Naţională de Strategie şi 

Prognoză, Institutul Naţional de Statistică, Institutul de Economie Mondială şi 

Consiliul Concurenţei, iar la lucrările grupului vor lua parte reprezentanţi ai 

Asociaţiei Naţionale a Exportatorilor şi Importatorilor, Camera de Comerţ şi 

Industrie, Consiliul Naţional al Întreprinderilor Mici şi Mijlocii, Coaliţia pentru 

https://www.stiripesurse.ro/detalii-uluitoare-ofiterul-mai-infectat-cu-coronavirus-ar-fi-mintit-ca-a-fost-in-strainatate-au-toritatile-au-deschis-un-dosar-penal_1438927.html
https://www.stiripesurse.ro/detalii-uluitoare-ofiterul-mai-infectat-cu-coronavirus-ar-fi-mintit-ca-a-fost-in-strainatate-au-toritatile-au-deschis-un-dosar-penal_1438927.html
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Dezvoltarea României şi Asociaţia Română a Băncilor, dar pot fi invitate şi alte 

organizaţii reprezentative din zona socială şi economică. 

În România au fost confirmate deja 30 de cazuri de îmbolnăvire cu coronavirus. 

 (Sursa: hotnews.ro) 

 

 Arafat spune că miercuri vor fi anunțate măsuri în plus în legătură cu 

epidemia de coronavirus 

Șeful Departamentului pentru Situații de Urgență (DSU), Raed Arafat, a spus, 

marți seara, că după întrunirea Comitetului pentru Situații de Urgență, care va avea 

loc miercuri, vor fi anunțate măsuri suplimentare pentru a se împiedica răspândirea 

infecțiilor cu noul coronavirus, potrivit Mediafax. 

„Mâine (miercuri - n.red) vom veni cu măsuri în plus. Nu le pot spune. Trebuie să 

ne întâlnim miercuri, în Comitetul pentru Situații de Urgență și vom stabili. (...) Se 

poate ajunge temporar la limitarea adunărilor publice”, a spus Arafat, la Antena 3. 

De altfel, conform unor oficiali din Ministerul Sănătății, tot miercuri ar putea fi 

schimbată definiția Scenariului 2, în cadrul aceluiași Comitet. 

Conform informațiilor autorităților, primul scenariu implică între 0 și 25 de cazuri 

de îmbolnăvire cu coronavirus. Următorul scenariu vizează îmbolnăvirea unui 

număr între 25 și 100 de persoane. Următorul scenariu se activează atunci când 

sunt între 100 și 2.000 de cazuri. Cel mai grav scenariu este cel în care vor fi 

confirmați peste 2.000 de bolnavi cu noul tip de virus. 

În prezent, în România sunt 29 de bolnavi de coronavirus, motiv pentru care țara 

noastră se află în Scenariul 2. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Desemnarea lui Orban ca premier nu reprezintă „prima solicitare” de 

învestitură (motivare decizie CCR) 

Desemnarea lui Ludovic Orban drept candidat pentru funcția de premier nu 

reprezintă „prima solicitare” de învestitură prevăzută în Constituție și nu constituie, 

deci, momentul de la care se calculează termenul de 60 de zile pentru dizolvarea 

Parlamentului, se arată în motivarea deciziei prin care Curtea Constituțională a 

decis că există un conflict între președinte și Parlament. 

 

„Prin urmare, ca efect al prezentei decizii, desemnarea domnului Ludovic Orban în 

calitate de candidat pentru funcția de prim-ministru, urmată de solicitarea votului 

de încredere pentru programul și lista Guvernului prezentate de acesta 

Parlamentului, nu reprezintă ”prima solicitare” de învestitură în sensul art.89 

alin.(1) din Constituție, și, prin urmare, nu constituie momentul de la care se 

calculează termenul de 60 de zile prevăzut de același text constituțional”, 

potrivit motivării deciziei 85 din 24 februarie 2020, care a fost publicată marți. 

Curtea Constituţională a României a stabilit, la sfârșitul lunii februarie, că există 

conflict juridic între preşedinte şi Parlament privind desemnarea liderului PNL 

Ludovic Orban în funcţia de premier. Conform unui comunicat, CCR a stabilit că 

președintele nu a identificat o majoritate parlamentară din partea căreia să 

desemneze premierul, astfel că șeful statului trebuie să facă o nouă propunere. 

CCR nu interzice însă ca Iohannis să îl nominalizeze din nou pe Orban, cu condiția 

să strângă o majoritate parlamentară în acest sens, susțin sursele citate. Decizia 

implică faptul că procedura de desemnare a premierului se reia de la pasul 1, 

nominalizarea unui nou candidat. 

Prin urmare, președintele va trebui să reia procedura și să facă o nouă nominalizare 

de premier, neexistând interdicția să îl desemneze tot pe Ludovic Orban, "dacă 

președintele constată după consultări că există o majoritate pentru desemnarea 

acestuia". Decizia a fost luată cu 7 voturi la 2, iar argumentul ar fi fost că 

președintele nu a identificat o majoritate parlamentară din partea căreia să 

desemneze premierul, au explicat sursele citate. În urma acestei decizii, 

președintele organizat noi consultări cu partidele parlamentare și l-a desemnat pe 

Florin Cîțu pentru formarea următorului guvern. 

http://www.ccr.ro/download/decizii_de_admitere/Decizia_85_2020.pdf
http://www.hotnews.ro/stiri-23681529-.htm?nomobile
http://www.hotnews.ro/stiri-23681529-.htm?nomobile
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Potrivit motivării publicate marți, Curtea își bazează raționamentul pe faptul că 

„scopul comun al autorităților publice implicate în procedura învestiturii/numirii 

Guvernului este, în mod logic, numirea unui nou Guvern, ceea ce presupune 

desemnarea unui candidat la funcția de prim-ministru care să intre în această logică 

a normelor constituționale”, iar rațiunea consultărilor care preced desemnarea 

candidatului la funcția de prim-ministru are în vedere „realizarea acestui deziderat, 

adică al numirii Guvernului, iar nu al blocării numirii acestuia”. 

CCR invocă din nou în decizie obligația de „loialitate constituțională, de 

comportament constituțional loial care guvernează exercitarea atribuțiilor care 

revin autorităților publice într-un stat de drept”. 

 

Din acest punct de vedere, cei 7 judecători CCR care format majoritatea spun că 

acest comportament constituțional loial „constă în desemnarea de către 

Președintele României a unui candidat la funcția de prim-ministru în vederea 

realizării finalității pentru care a fost construită procedura constituțională a 

învestiturii/numirii Guvernului, așadar pentru a atinge „scopul comun de a 

promova interesele ţării ca un întreg, nu interesele înguste ale unei singure instituţii 

sau ale unui partid politic care a desemnat titularului funcţiei” (Avizul Comisiei de 

la Veneția, precitat, paragraful 87). 

„Or, pentru a face posibilă realizarea acestui scop, procedura de învestitură trebuie 

să fie una efectivă, iar nu pur formală” iar acest lucru presupune „luarea în 

considerare a moțiunii de cenzură și a efectelor sale, consultări cu partidele politice 

și evaluarea opțiunilor pentru candidatul la funcția de prim-ministru în mod serios, 

sincer și responsabil”. 

„Constituie o distorsionare a dispozițiilor constituționale desemnarea de către 

Președintele României a unui candidat la funcția de prim-ministru cu scopul de a 

nu obține votul de încredere al Parlamentului și deci de a nu alcătui un nou 

Guvern, respectiv susținerea de către Președintele României a unui candidat 

desemnat pentru funcția de prim-ministru care să se poziționeze el însuși împotriva 

învestiturii Guvernului pe care l-ar propune”, se arată în motivare. 
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Curtea admite că „nimic nu împiedică desemnarea în calitate de candidat la funcția 

de prim-ministru a persoanei care a ocupat funcția de prim-ministru al unui Guvern 

demis prin moțiune de cenzură” dar critică faptul că această numire a venit la doar 

o zi după votarea moțiunii, „interval de timp care face improbabilă intervenirea 

unor elemente de natură să determine ca un vot de neîncredere dat de Parlament să 

se transforme într-un vot de încredere”. 

„Or, în cauză, în mod contrar contrar obligației de loialitate constituțională, 

desemnarea candidatului la funcția de prim-ministru s-a făcut și cu ignorarea 

efectelor moțiunii de cenzură, a votului dat, la un interval de timp (o zi de la data 

adoptării moțiunii de cenzură) care exclude în mod obiectiv intervenția oricărui 

element de natură să fi produs o schimbare de optică și o reconfigurare 

semnificativă a exprimării votului în Parlament (ținând seama și de numărul 

voturilor în favoarea moțiunii de cenzură)”, scriu judecătorii, în motivare. 

O astfel de desemnare apare drept „un act de voință unilateral, expresie a voinței 

exclusive a Președintelui României, care se poziționează astfel în afara logicii 

raporturilor constituționale de separație și echilibru al puterilor în stat și a efectelor 

pe care această logică le atașează actului desemnării candidatului la funcția de 

prim-ministru”, consideră CCR. 

Curtea citează pe larg în motivare declarațiile făcute de Klaus Iohannis și de 

Ludovic Orban, pentru a argumenta că nu s-a urmărit obținerea unui vot de 

încredere în Parlament, ci declanșarea anticipatelor. 

 

Câteva pasaje din decizia CCR cu aceste declarații politice: 

 În declarația de presă dată după momentul votării moțiunii de cenzură, prim-

ministrul Guvernului demis, răpunzând întrebării care a vizat organizarea de 

alegeri anticipate concomitent cu alegeri locale, a arătat următoarele: 

”procedura de organizare a alegerilor anticipate depinde de dizolvarea 

Parlamentului. Când se vor îndeplini condiţiile constituţionale pentru 

dizolvarea Parlamentului şi după ce Preşedintele va dizolva Parlamentul, 

sunt convins că o va face imediat ce se vor îndeplini condiţiile 

constituţionale, Guvernul va emite actul normativ privitor la organizarea 

alegerilor parlamentare anticipate” 
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 Tot în data de 5 februarie 2020, Președintele României a susținut o declarație 

de presă (redată integral pe pagina instituției) în care, după ce se referă la 

adoptarea moțiunii de cenzură de către Parlament, afirmă următoarele: ”este 

nevoie de câțiva pași politici. Acești pași vor fi făcuți într-o succesiune 

foarte rapidă. Voi convoca partidele parlamentare la o sesiune de consultări 

care începe mâine, la ora 12:00. Mâine seară, după ce voi termina toate 

consultările, probabil voi anunța deja persoana desemnată pentru a forma un 

nou guvern. Acum, întrebarea este: «cum va continua politica 

guvernamentală? ». 

 Eu am fost și rămân, și v-o spun ca să fie foarte clar, adeptul alegerilor 

anticipate. Eu îmi doresc să intrăm într-o logică care duce spre alegeri 

anticipate. Dacă însă constat că partidele parlamentare nu doresc acest lucru 

sau nu reușesc să înțeleagă acest lucru, atunci voi insista ca în continuare să 

fie votat un Guvern care vine cu o agendă reformatoare, un guvern care este 

construit de și în jurul PNL. Asta ca să fie foarte clar ce se va întâmpla în 

continuare. După părerea mea, este inadmisibil să pierdem timpul și nervii 

pentru că avem în continuare un PSD care nu dorește reforme! PSD să stea 

în opoziție, să-și revină, să se transforme într-un partid democratic și 

european, după care, cu siguranță, vor veni iarăși în fața electoratului. Dar, 

în acest moment, soluția cea mai corectă pentru România este întoarcerea la 

electorat. Trebuie să avem alegeri parlamentare. Trebuie să avem o 

majoritate parlamentară care sprijină acest efort de reformare, acest efort 

care vrea să facă economia performantă, care vrea să îmbunătățească, în 

definitiv, viața omului de rând. Și avem resurse. Avem partide care sunt real 

partide construite democratic, partide care vor să se implice, partide care se 

vor pune la dispoziția românilor. Și, da, mă voi implica și în continuare 

pentru a construi după alegerile parlamentare o majoritate solidă, care vine 

cu reforme profunde, în beneficiul românilor, o majoritate solidă, care duce 

România mai departe. Până atunci, primul pas a fost făcut spre alegeri 

anticipate. Următorul pas va fi făcut mâine, după consultări, după care voi 

reveni și vom discuta împreună despre pașii care trebuie făcuți în continuare 

pentru a ajunge la rezultatul dorit de români.” 
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Iar aceste declarații, „deși au fost invocate în cauză pentru a demonstra bunele 

intenții, au fost urmate însă de acte ale Președintelui României, precum și ale 

candidatului desemnat pentru funcția de prim-ministru, care demonstrează faptul 

că procedura prevăzută de art.103 alin.(1) din Constituție a fost utilizată contrar 

scopului pentru care a fost instituită, și anume de a forma un nou Guvern. Acestea 

demonstrează intenția de a declanșa procedura de dizolvare a Parlamentului, în 

vederea organizării alegerilor anticipate”, spune CCR, înainte de a adăuga: „Din 

analiza coroborată a declarațiilor Președintelui României și prim-ministrului 

Guvernului demis, rezultă că aceștia au decis că ”întoarcerea la electorat” este 

soluția, prin aceasta înțelegând dizolvarea Parlamentului și alegeri anticipate”. 

Ce prevede motivarea CCR în ceea ce privește dizolvarea Parlamentului: 

 În vederea asigurării stabilității instituționale, legiuitorul constituant a 

exclus, practic, posibilitatea ”provocării” unei dizolvări a Parlamentului de 

către Președinte. 

 Dimpotrivă, acesta a consacrat o obligație de diligență pentru Președintele 

României, în sensul de a depune toate eforturile pentru păstrarea stabilității 

parlamentare, a ducerii până la termen a mandatului obținut prin alegeri, iar 

nu a scurtării lui, prin forțarea de alegeri anticipate. 

 De aceea, art.89 din Constituție nu exclude posibilitatea ca Președintele să 

formuleze mai multe solicitări de învestitură (textul constituțional referindu-

se la ”cel puțin două”), dacă apreciază că în acest mod se va rezolva blocajul 

instituțional. 

 Mai mult, faptul că dizolvarea Parlamentului se poate realiza numai după 

consultarea președinților celor două Camere ale Parlamentului și a liderilor 

grupurilor parlamentare (deci nu numai a partidelor parlamentare, ci și a 

independenților, în cazul în care aceștia și-au constituit un grup 

parlamentar), demonstrează caracterul excepțional al unei asemenea măsuri, 

care implică un grad ridicat de coeziune politică în sensul producerii 

efectului dizolvator. 
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 Cu alte cuvinte, dizolvarea forului legiuitor trebuie să fie rezultatul unor 

negocieri și înțelegeri politice în care să fie implicate toate entitățile 

parlamentare și să reflecte voința comună a celor care au obținut voturile 

cetățenilor în urma sufragiului electoral. 

Livia Stanciu și Elena-Simina Tănăsescu au argumentat, într-o opinie separată, că 

deciziile CCR nu pot fi fundamentate pe declarații politice. 

 

„Procedând astfel Curtea Constituțională a realizat un proces de intenție atât 

Președintelui României, cât și candidatului desemnat la funcția de prim ministru. 

Bazându-se doar pe declarații politice, atent selectate dar care au fost făcute în alte 

împrejurări decât cele legate strict de derularea procedurii prevăzută de art.103 din 

Constituție, opinia majoritară a concluzionat că procedura - aflată către finalul său 

la data la care s-a tranșat pretinsul conflict juridic de natură constituțională - 

urmărește alt scop decât cel care rezultă din simpla lectură a art.103 din 

Constituție, anume învestirea unui nou guvern”, scriu cele două judecătoare. 

 

În opinia Liviei Stanciu și Siminei Tănăsescu, „o analiză a declarațiilor politice ale 

actorilor instituționali nu ar fi trebuit să capete relevanță în cadrul unei 

argumentații juridice” deoarece „Curtea Constituțională nu soluționează conflicte 

politice, ci numai conflicte juridice de natură constituțională”. 

”Or, declarații politice, făcute în alte împrejurări decât cele legate strict de 

derularea procedurii prevăzută de art.103 din Constituție, au fost selectate și 

interpretate pentru a le conferi un sens din care să rezulte că prim-ministrul 

desemnat nu ar fi dorit să obțină votul de învestitură și să conducă un nou guvern, 

iar Președintele României ar fi realizat o distorsionare a dispozițiilor 

constituționale fără a fi săvârșit vreun act juridic în acest sens”, se arată în această 

opinie separată. 

Cele două judecătoare critică și faptul că în motivare sunt folosite decizii ale CCR 

„referitoare la o inițiativă de revizuire a Constituției ce nu a intrat în vigoare” și 

care „nu fac parte din fondul activ al jurisprudenței Curții Constituționale”. 

 (Sursa: hotnews.ro) 
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 Orban: Alegerile locale vor fi organizate cel mai probabil în 28 iunie / 

Barna: USR ar putea susţine şi varianta amânării, în contextul crizei generate 

de coronavirus / Ce spun Kelemen și Ponta 

Cea mai probabilă dată pentru organizarea alegerilor locale este 28 iunie, a anunțat 

marți seară premierul Ludovic Orban, la finalul întâlnirii cu liderii politici, de la 

care au lipsit reprezentanții PSD. 

 

"În urma analizei, a rezultat că cea mai probabilă dată este 28 iunie. Discuțiile 

anterioare dădeau ca dată cel mai probabil 14 iunie", a spus Orban. 

 

El a precizat că au fost luate în calcul mai multe argumente legate de evoluția 

epidemiei de coronavirus și de exemenele de capacitate și de bacalaureat, care se 

vor încheia până la 28 iunie. 

Anunțul a fost făcut de Orban la finalul întâlnirii avute cu liderii USR, PMP, 

UDMR, Pro România și ALDE. Reprezentanții PSD au lipsit. 

 

Barna: USR ar putea susține și amânarea alegerilor din cauza coronavirusului 

La rândul său, preşedintele USR, Dan Barna, a spus că 28 iunie reprezintă o dată 

realistă pentru organizarea alegerilor locale, dar USR ar putea susţine şi 

perspectiva amânării alegerilor locale, în condiţiile în care criza generată de 

coronavirus va afecta semnificativ societatea românească. 

"Se pare că data de 28 este data realistă în momentul de faţă. Noi am explicat că 

este important ca alegerile să fie cât de târziu se poate în luna iunie, pentru a spera 

că se va depăşi vârful de criză în ceea ce înseamnă problema de sănătate publică", 

a precizat Barna. 

Potrivit acestuia, USR ar putea susţine şi varianta amânării alegerilor locale, în 

condiţiile în care criza generată de coronavirus ar putea afecta semnificativ 

societatea românească:  
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"Dacă situaţia va genera, pentru că există acest risc, sperăm să nu se întâmple, şi 

criza generată de coronavirus va afecta semnificativ societatea noastră, am pus pe 

masă şi perspectiva amânării acestor alegeri locale undeva spre toamnă, pentru că e 

foarte clar că, dacă nu vom avea o scădere a fenomenului în luna mai, începutul 

lunii iunie, nu va avea nimeni chef de alegeri, în momentul în care fiecare va fi 

disperat să îşi protejeze părinţii sau copiii". 

Kelemen Hunor: Prioritatea trebuie să fie sănătatea publică 

Liderul UDMR, Kelemen Hunor, a spus la finalul discuțiilor că prioritatea la nivel 

guvernamental şi parlamentar trebuie să fie sănătatea cetăţenilor, în privinţa 

alegerilor locale UDMR pronunţându-se pentru data de 14 iunie. 

"Prioritatea numărul 1 trebuie să fie sănătatea publică şi toate măsurile care trebuie 

luate atât la nivel guvernamental, şi dacă este cazul şi în Parlament, trebuie să fie 

pentru a proteja sănătatea cetăţenilor. Sigur, alegerile locale urmează să fie făcute, 

data cea mai apropiată când pot fi organizate aceste alegeri - propunerea noastră - 

este 14 iunie, înainte de Bacalaureat (...). Dacă nu se pot organiza pe data de 14 din 

cauza evoluţiei epidemiologice atunci o să căutăm o altă dată, data de 28 iunie ar fi 

o altă dată, dar acest lucru înseamnă că se prelungeşte mandatul primarilor. (...) 

Trebuie analizată această situaţie şi dacă e nevoie să fie o lege pentru a prelungi 

mandatul sau mergem cu Codul administrativ, dar acolo articolele se bat cap în 

cap. Deci, aceste variante rămân în continuare şi am stabilit că peste două 

săptămâni ne vom întâlni, vom discuta din nou", a declarat Kelemen Hunor, citat 

de Agerpres. 

El susţine că, deşi este responsabilitatea Guvernului de a decide când vor fi 

organizate alegerile locale, sănătatea publică trebuie să fie preocuparea principală 

pentru clasa politică. 

Ponta: În 28 iunie suntem de acord să fie alegeri locale, cu condiţia ca în 28 aprilie 

să nu mai avem coronavirus 

Liderul Pro România, Victor Ponta, a spus, după consultări, că ar fi de acord cu 

data de 28 iunie a alegerilor locale, cu condiţia ca din 28 aprilie să nu mai existe 

epidemia de coronavirus. 
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"Nu are rost să discutăm de alegeri în condiţii de epidemie. Sunt câteva probleme 

tehnice la care eu, în numele Pro România, domnul Vosganian în numele ALDE, 

suntem gata să sprijinim. În primul rând, să scoatem acest sistem cu semnăturile, 

practic să ne apucăm să strângem semnături pentru candidaţi în perioada asta, 

înseamnă să răspândim epidemia, să facem un focar să-l ducem în toată ţara şi cred 

că e o chestie extrem de birocratică, asta cu semnăturile, mai sunt şi alte lucruri. 

Vreau să înţelegeţi - 28 iunie - suntem de acord să fie alegeri locale, cu singura 

condiţie ca - să calculaţi 60 de zile înainte - în 28 aprilie, practic, să nu mai avem 

coronavirus, dacă avem coronavirus cred că ar fi o iresponsabilitate să facem 

alegeri", a afirmat Victor Ponta, într-o declaraţie susţinută alături de deputatul 

ALDE Varujan Vosganian. 

El a spus că, potrivit afirmaţiilor preşedintelui AEP, dacă se doresc alegeri locale 

pe 28 iunie, data maximă pentru emiterea HG este 13 aprilie. "Mai avem timp până 

atunci. Sunt şi alte ţări care aveau programate alegeri în perioada următoare şi care 

deja au anunţat că nu mai au alegeri", a adăugat Ponta. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiectul de lege care obligă angajatorii să acorde zile libere plătite 

părinților care nu au cu cine să-și lase copiii, când se închid școlile, retrimis la 

comisie 

Proiectul de lege care obligă angajatorii să acorde zile libere plătite părinților care 

nu au cu cine să-și lase copiii în situația în care școlile se închid, aflat pe ordinea 

de zi a ședinței de marți a Camerei Deputaților, a fost retrimis la Comisia de 

Muncă pentru analiză. Acesta va reveni în plen, pentru discuții, săptămâna viitoare. 

Decizia are loc în contextul în care școlile sunt închise în perioada 11-22 martie, 

pentru a preveni răspândirea noului coronavirus, iar mai mulți părinți spun că nu au 

cu cine să-și lase copiii. Mai mult, ca să meargă la muncă, părinții îi lasă pe cei 

mici în grija bunicilor, crescând riscurile pentru categoria afectată cel mai mult de 

noul coronavirus. 

Proiectul a fost inițiat de un grup de parlamentari PSD-ALDE și a fost adoptat de 

Senat pe 3 iulie 2019, dar a redevenit de actualitate în contextul închiderii școlilor. 

http://www.cdep.ro/pls/caseta/eCaseta2015.OrdineZi
http://www.cdep.ro/pls/caseta/eCaseta2015.OrdineZi
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=17716
http://www.cdep.ro/pls/proiecte/upl_pck2015.proiect?cam=2&idp=17716
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Forma aprobată de senat prevede că ”Se acordă zile libere unuia dintre părinți 

pentru supravegherea copiilor, în situaţia închiderii temporare a unităților de 

învăţământ unde aceştia sunt arondați, ca urmare a condițiilor meteorologice 

nefavorabile sau a altor situații extreme decretate de către autoritățile competente 

cu atribuţii în domeniu”. 

Prevederile se aplică: 

a) părinţilor ai căror copii au vârsta de până la 12 ani, înregistraţi în cadrul unei 

unități de învățământ; 

b) părinţilor copiilor cu dizabilități înregistraţi în cadrul unei unități de învățământ. 

”Persoanele prevăzute la alin.(1) au dreptul la zile libere plătite, pe toată perioada 

în care autoritățile competente decretează închiderea unităților de învăţământ 

respective. Zilele libere se acordă la cererea unuia dintre părinţi, respectiv a 

tutorelui legal, în cazul familiilor monoparentale. Zilele libere se acordă pe baza 

unei declarații pe proprie răspundere, semnată de către ambii părinţi, cu excepţia 

familiilor monoparentale, depusă la angajator de către părintele care va 

supraveghea copilul în perioada menţionată. În cazul familiilor monoparentale, 

declaraţia pe proprie răspundere se semnează doar de către tutorele legal al 

copilului”, se arată în proiectul de lege. 

În cazul în care în urma unor verificări se constată că ambii părinţi au solicitat 

simultan zile libere, va fi anulată definitiv posibilitatea ulterioară de a mai 

beneficia de prevederile prezentei legi. 

”În cazul familiilor cu mai mulți copii, care se încadrează în prevederile art.1, 

zilele libere se acordă unuia dintre părinţi, respectiv tutorelui legal, în cazul 

familiilor monoparentale. Indemnizația pentru fiecare zi liberă se plăteşte din 

capitolul aferent cheltuielilor de personal din bugetul de venituri şi cheltuieli al 

angajatorului şi este egală cu salariul corespunzător unei zile lucrătoare. 

Prevederile prezentei legi se aplică tuturor angajaților din mediul public şi privat”, 

se mai arată în proiectul de lege. 
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Inițiatorii proiectului sunt: 

- PSD: Boboc Valentin Gabriel, Ciuhodaru Tudor 

- ALDE: Avram Constantin, Calotă Florică Ică, Cătăniciu Steluţa-Gustica, Cucşa 

Marian-Gheorghe, Cupă Ion, Lovin Dumitru 

Proiectul a stârnit controverse deoarece obligă angajatorii să plătească din bugetul 

propriu zilele libere, în loc să fie decontate de stat. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Coronavirus/ STS dezvoltă soluţii IT de facilitare a comunicării în sistem de 

videoconferinţă pentru spitale şi DSP-uri 

Serviciul de Telecomunicaţii Speciale (STS) a anunţat miercuri că specialiştii 

instituţiei dezvoltă, în prezent, soluţiile tehnice pentru facilitarea comunicării în 

sistem de videoconferinţă pentru cele 42 de direcţii de sănătate publică şi 55 de 

spitale pentru care Ministerul Sănătăţii a solicitat aceste servicii. 

 

STS precizează, într-o postare pe pagina de Facebook, că a implementat o aplicaţie 

informatică prin care sunt centralizate datele medicale privind gestionarea situaţiei 

cauzate de virusul COVID-19, instituţia furnizând servicii de comunicaţii şi IT 

autorităţilor naţionale implicate în prevenirea şi combaterea infecţiei cu noul 

coronavirus. 

 

"Serviciile securizate de comunicaţii voce-video-radio, telefonie şi internet, 

precum şi aplicaţiile şi echipamentele din centrul de coordonare organizat la 

nivelul Ministerului Sănătăţii sunt puse la dispoziţie de Serviciul de 

Telecomunicaţii Speciale. Aplicaţia informatică de centralizare a datelor poate fi 

accesată şi actualizată în timp real de reprezentanţi ai Ministerului Sănătăţii prin 

intermediul celor 154 de tablete puse la dispoziţie de STS. Datele colectate din 

Bucureşti şi din toate judeţele ţării sunt disponibile, de asemenea, pentru Ministerul 

Afacerilor Interne şi Institutul Naţional de Sănătate Publică. Inginerii STS au 

realizat instructaje cu persoanele implicate pentru a putea utiliza în cele mai bune 

condiţii aplicaţia şi echipamentele puse la dispoziţie", explică STS 

operaţionalizarea Centrului de Coordonare al Ministerului Sănătăţii. 
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Persoanele aflate în centrul de comandă pot comunica 24/7 în sistem securizat cu 

direcţiile de sănătate publică teritoriale, spitale sau alte organizaţii de stat implicate 

în prevenirea şi combaterea răspândirii SARS-CoV-2. 

 

STS a pus la dispoziţia Ministerului Sănătăţii, din data de 27 februarie, 

echipamentele şi infrastructura tehnică necesară înfiinţării unui centru de răspuns 

cu apelare telefonică, prin care personalul specializat oferă informaţii şi consiliere 

cetăţenilor pentru prevenirea COVID-19. Cetăţenii pot apela gratuit numărul 

0800.800.358 (0800 800 FLU). Pentru cetăţenii români aflaţi în străinătate este o 

linie dedicată: +4021.320.20.20, apelabilă din orice reţea, cu tarif normal.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 ANRE va suspenda toate activităţile care implică relaţii cu publicul, 

începând de joi 

Autoritatea Naţională de Reglementare în Domeniul Energiei va suspenda, 

începând de joi, 12 martie, toate activităţile care implică relaţia cu publicul, 

inclusiv audienţe, întâlniri de lucru cu operatorii economici, şedinţe sau dezbateri 

publice, informează instituţia. 

 

"Având în vedere măsurile luate de Comitetul Naţional pentru Situaţii Speciale de 

Urgenţă raportate la evoluţia răspândirii infecţiilor cu COVID -19 pe teritorul 

României, începând cu data de 12.03.2020, conducerea ANRE a luat decizia 

suspendării tuturor activităţilor care implică relaţia cu publicul, inclusiv audienţe, 

întâlniri de lucru cu operatorii economici, şedinţe şi/sau dezbateri publice, până la 

data de 31 martie a.c", se arată într-un comunicat al ANRE remis miercuri 

AGERPRES. 

 

Instituţia precizează că pentru situaţiile în care este strict necesară consultarea 

participanţilor la piaţă, aceasta se va efectua prin intermediul poştei electronice sau 

teleconferinţelor/videoconferinţelor, după caz. 
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Şi Ministerul Muncii a anunţat, marţi, că suspendă, pâmă la sfârşitul acestei luni, 

audienţele de la sediul instituţiei în timp ce Agenţia Naţională de Administrare 

Fiscală a transmis că obligaţiile fiscale se pot îndeplini utilizând metode de 

comunicare la distanţă, în contextul răspândirii infecţiei cu coronavirus (COVID-

19).  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Coronavirus: ANI suspenda activitatile de relatii cu publicul. Declaratiile de 

avere se trimit prin posta 

Agentia Nationala de Integritate a anuntat ca pana la data de 22 martie suspenda 

toate activitatile de relatii cu publicul la sediul institutiei, avand in vedere ultimele 

evolutii privind raspandirea infectiei cu COVID-19 la nivel national. 

 

Potrivit unui comunicat al ANI, activitatea de relatii cu publicul se va efectua doar 

prin telefon, corespondenta electronica si prin posta. 

 

In acest context, programul de lucru cu publicul, prin telefon, se va prelungi, de 

luni pana vineri, in intervalul orar 8,30 - 16,00. 

Totodata, avand in vedere atributiile Agentiei Nationale de Integritate prevazute de 

dispozitiile legii referitoare la primirea declaratiilor de avere si de interese ale 

persoanelor prevazute de Legea nr. 176/2010, in perioada mentionata declaratiile 

nu vor mai fi primite fizic, prin registratura ANI, acestea urmand a fi transmise 

Agentiei exclusiv prin intermediul postei. 

 

De asemenea, incepand de miercuri, se suspenda participarea personalului Agentiei 

Nationale de Integritate, in interes de serviciu, la evenimente/manifestari publice. 

(Sursa: ziare.com) 
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 Guvernul alocă suplimentar 350 milioane lei pentru combaterea 

Coronavirusului  

Guvernul a decis marți seară suplimentarea bugetului Ministerului Sănătății cu 350 

milioane lei, sumă necesară ministerului pentru a putea sprijini într-un mod cât mai 

eficient, acolo unde va fi cazul, tratamentele complexe pentru formele critice de 

boală provocate de Coronavirus. Inițial, proiectul de hotărâre prevedea 

suplimentarea bugetului ministerului cu 450 milioane lei.  Potrivit Guvernului, 

luând în considerare numărul de cazuri care au apărut în Italia, unde trăiește o 

importantă comunitate de români și ținând cont de faptul că, în actualul cotext,este 

foarte posibil ca în perioada imediat următoare să apară noi cazuri de persoane 

infectate cu COVID 19 și în România, iar această situație va avea ca rezultat 

dezvoltarea, din punct de vedere medical, a unor complicații care vor necesita 

tratament de specialitate în unitățile sanitare din țară, se impun fonduri 

suplimentare. ”Totodată, în situația în care epidemia cu COVID-19 se va răspândi 

rapid și pe teritoriul României, există riscul, așa cum relevă experiența statelor care 

au înregistrat un număr semnificativ de cazuri confirmate, pentru o dezorganizare a 

tot ceea ce reprezintă parcurs clinic și management al pacientului critic”, explică 

Executivul nevoia alocării de fonduri suplimentare. CITEȘTE ȘI Băncile anunță 

măsuri interne de prevenție împotriva coronavirus și recomandă clienților să evite 

numerarul și vizitele nenecesare în agenții ”Având în vedere actualul context, 

respectiv primele cazuri infectate cu COVID19, pentru a evita apariția unor situații 

de natură a genera imposibilitatea luării celor mai bune măsuri, în condițiile foarte 

probabile de apariție a unui număr important de cazuri care vor avea nevoie de 

tratamente de o complexitate crescută și ale căror costuri sunt în general mai mari 

decât cele din activitatea curentă de tratament a pacienților tratați în unitățile 

sanitare, este necesar ca aceste secții să poată achiziționa medicamente, materiale 

sanitare, precum și reactivi specifici şi materiale consumabile pentru determinări 

de laborator în punctele de lucru proprii, consumabile necesare monitorizării 

pacienţilor, materiale consumabile necesare ventilaţiei mecanice etc.”, mai arată 

Executivul.   
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Fondurile, mai arată Guvernul, vor putea asigura stocurile de medicamente, 

materiale sanitare și dispozitive medicale precum și componentele auxiliare 

folosirii acestora, pentru evitarea acordării unor îngrijiri și tratamente inadecvate 

tuturor categoriilor de pacienți critici, ceea ce ar ridica rata de mortalitate a acestor 

afecțiuni. În acest moment, 29 de persoane au fost diagnosticate cu Coronavirus, 

dar 5 dintre acestea sunt vindecate.  

(Sursa: profit.ro) 

 

 Rectorii a 7 mari universități din București cer clarificări cu privire la 

suspendarea cursurilor 

Rectorii a șapte universități publice din București solicită, prin scrisori comune, 

Comitetului Național pentru Situații Speciale de Urgență și Ministerului Educației 

clarificări privind oportunitatea suspendării cursurilor „față în față” , potrivit unui 

comunicat de presă. 

Rectorii instituțiilor de învățământ superior care su semnat scrisoarea sunt Prof. 

univ. dr. Nicolae Istudor, Rector Academia de Studii Economice din București, 

Prof. univ. dr. Marian Preda, Rector Universitatea din București, Conf. univ. dr. 

Liviu Lucaci, Rector Universitatea Națională de Artă Teatrală și Cinematografică 

,,Ion Luca Caragiale” din București, Prof. univ. dr. Diana Asinefta Moș, 

Universitatea Națională de Muzică din București, Mihnea Cosmin Costoiu, Rector 

Universitatea Politehnică din București, Prof. univ. dr. Sorin Cîmpeanu, Rector 

Universitatea de Științe Agronomice și Medicină Veterinară din București, Prof. 

univ. dr. ing. Radu Sorin Văcăreanu, Rector Universitatea Tehnică de Construcții 

din București. 

Semnatarii solicită „un punct de vedere legat de oportunitatea întreruperii 

cursurilor în universitățile din Municipiul București având în vedere atât siguranța 

tuturor membrilor din comunitatea universitară, cât și armonizarea cu măsurile din 

zona de învățământ preuniversitar,” potrivit Mediafax. 

De asemenea, reprezentanții celor șapte universități solicită Comitetului și o 

estimare cu privire la durata sistării cursurilor și la data optimă de reluare a 

acestora. 
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Nu în ultimul rând, aceleași clarificări sunt solicitate și Ministerului Educației și 

Cercetării într-o scrisoare comună semnată de cei șapte rectori. 

„Menționăm că, în situația suspendării cursurilor, universitățile noastre vor asigura 

pentru studenții lor activități didactice în regim online, iar serviciile administrative 

ale universităților vor funcționa în continuare”, se arată în scrisoarea transmisă 

Ministerului Educației și Cercetării. 

Rectorii mai spun că siguranța studenților, a cadrelor didactice și a personalului 

auxiliar este pe primul plan și că, în funcție de evoluția situației și de deciziile 

autorităților centrale, vor fi adoptate toate măsurile care se impun. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Cum vrea Ministerul Educației să recupereze cursurile: Pregătim 

programul Teleșcoală, în special pentru clasele a VIII-a și a XII-a/ Ce rol au 

casele corpului didactic 

Profesorii pot folosi aplicațiile educaționale oferite gratuit de Google și Microsoft: 

G Suite Education și Office 365 A1, arată ministrul Educației într-o adresă trimisă 

marți către inspectoratele școlare, adresă în care spune că încurajează realizarea de 

cursuri suport pentru elevi, asistate de tehnologie. De asemenea, mai arată MEC, în 

acest demers profesorii vor fi susținuți de Casa Corpului Didactic și de experții e-

learning din cadrul proiectului CRED, prin care sunt pregătiți 55.000 de profesori. 

 

În același document, Ministerul Educației arată că în parteneriat cu Televiziunea 

Română va realiza cursuri pentru toate nivelurile de învățământ, cu prioritate 

pentru clasele a VIII-a și a XII-a, pentru a asigura continuitatea în pregătirea în 

vederea susținerii examenelor naționale. 

 

”Detaliile privind grila de programe pentru Teleșcoală vor fi comunicate în cel mai 

scurt timp, se arată în adresa trimisă către inspectorate. Profesorii pot menține în 

această perioadă legătura cu elevii lor prin orice mijloace tehnice de comunicare”, 

se arată în adresa către inspectoratele școlare. 
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Reamintim că, marți, Ministerul Educației a trimis inspectoratelor școlare mai 

multe măsuri pe care trebuie să le aibă în vedere, printre care cele prin care 

simulările pentru Evaluarea Națională și Bacalaureat se amână, activitățile 

extrașcolare sunt anulate, iar activitatea de evaluare psihosomatică pentru clasa 

pregătitoare se va amâna până după reluarea cursurilor, după cum a scris Hotnews. 

 

Vezi aici documentul trimis inspectoratelor școlare: Adresa trimisă inspectoratelor 

școlare 

 

Adresa cuprinde și detalii despre programul de lucru al cadrelor didactice din 

învățământul preuniversitar în intervalul 11 - 22 martie. 

 

De asemenea, Ministerul Educației a trimis o adresă către casele corpului didactic 

prin care le cere acestora să activeze licențele pentru programele G Suite Education 

și Office 365 A1 pentru fiecare instituție în parte. O mare parte dintre 

inspectoratele școlare și casele corpului didactic au activat licențele și pot folosi 

programele, printre acestea fiind Inspectoratul Școlar de la București, Inspectoratul 

Școlar de la Brașov, Inspectoratul Școlar de la Timiș. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ministrul Mediului, Costel Alexe, la HotNews LIVE: Avem o problemă cu 

reciclarea deșeurilor. Ți se rupe sufletul cât pet, cât carton vezi pe gropile de 

gunoi 

Poluarea extremă cu PM10 și PM 2,5, cu care s-a confruntat Bucureștiul în 

ultimele luni, noaptea și în weekend, a fost cauzată de un cumul de factori, dar 

principalul vinovat rămâne traficul, a declarat ministrul interimar al Mediului, 

Costel Alexe, în interviul acordat HotNews.ro. Ministrul susține această variantă 

deși valorile record s-au înregistrat noaptea și în weekend, când nu este trafic. În 

ceea ce privește arderile de deșeuri, ministrul spune că dacă acest lucru s-ar 

întâmpla, s-ar înregistra depășiri pentru oxizii de azot, nu pentru PM 10 și 2,5.  

 

https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23713045-coronavirus-sapte-masuri-luate-ministerul-educatiei-dupa-inchiderea-scolilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23713045-coronavirus-sapte-masuri-luate-ministerul-educatiei-dupa-inchiderea-scolilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23713045-coronavirus-sapte-masuri-luate-ministerul-educatiei-dupa-inchiderea-scolilor.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-educatie-23713045-coronavirus-sapte-masuri-luate-ministerul-educatiei-dupa-inchiderea-scolilor.htm
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-03-10-23713888-0-adresa-mec-isj-uri-10-03-2020-ref-decizie-cnssu.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-03-10-23713888-0-adresa-mec-isj-uri-10-03-2020-ref-decizie-cnssu.pdf
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În ceea ce privește faptul că Garda de Mediu nu lucrează noaptea și în weekend, 

ministrul spune că este o echipă care asigură permanența și vine dacă este sesizată 

de Imnspectoratul pentru Situații de Urgență, dar în noaptea de 1 spre 2 martie nu 

s-a întâmplat acest lucru. 

 

În ceea ce privește colectarea selectivă a deșeurilor, în România colectăm selectiv 

și reciclăm doar 13,81% din cantitatea de deșeuri produsă, iar în capitală procentul 

este de doar 8%, a spus Costel Alexe. La finalul anului 2020 România trebuie să 

ajungă la un grad de colectare selectivă și reciclare de 50%. Ministrul spune că 

legislația trebuie modificată pentru ca țara noastră să atingă această țintă. 

 

Cele mai importante declarații: 

 Din păcate, în acea noapte am avut un episod de poluare, nu putem spune că 

n-am mai avut ca până acum, dar nu putem spune că sunt izolate. Din păcate, 

a fost mai mare pentru că a fost un cumul de factori: arderi necontrolate în 

jurul Bucureștiului, incendiu de vegetație, CET Grozăvești. Din nefericire, 

nu au fost condiții meteo care să disperseze acești poluanți. 

 Important este că după acel episod, la primele ore, am demarat cea mai 

amplă campanie de control. Au fost aduși comisari de la Gărzile de mediu 

din jurul Bucureștiului. 

 Au fost arderi necontrolate la Vidra, avem o stație de ciment, am avut acel 

cntrol la CET Grozăvești cu amendă de 100.000 de lei. 

 Din toamnă au început aceste episoade, cum în weekend e poluare? Și în 

stațiile din rețea, dimineața, mai ales în zilele de lucru avem valori ridicate 

de PM10 și PM 2,5. 

 În programul integrat de poluare a aerului, traficul auto și cel mai mare 

generator de PM10 are o cotă de 50%. 

 În noaptea de duminică spre luni a fost un cumul de factori. Dacă ne uităm 

în rețeaua independentă și națională vom vedea că dimineața avem cele mai 

ridicate de valori de PM10. 
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 De ce avem valori așa de mari dacă nu avem trafic? În momentul de față am 

dispus controle pe toate gropile de gunoi. Sunt gropi ilegale . 

 Există investigații, România e denumită groapa de gunoi a Europei. 

Ministerul mediului a luat urma? În momentul de față în România ajung 

materiale reciclabile. Din păcate, vin de Europa cantități mari de deseuri care 

au trecut produse de uz casnic. Din păcate, aceste deșeuri intră ilegal în țara 

noastră. A fost un caz din Italia care a ajuns în România. Nu avem cum să 

ajungem noi groapa de gunoi a Europei, acest lucru, categoric, îl intezicem. 

E posibil ca acest gunoi să fi fost ars ilegal? Acele deșeuri ajung pentru că 

aici eliminarea lor e mai ieftină decât în alte părți. 

 E economie de piață. Aceste deșeuri ajung în România. Pot fi eliminate fie 

să le ducă pe groapa de gunoi, fie la incineratoare. 

 Fabrici de ciment, există o anumită cantitate care poate fi prelucrată? Partea 

mai puțin plăcută e că noi nu ardem deșeurile noastre care pot fi duse la 

industria reciclatoare. 

 Problema noastră e că aceste deșeuri care pot fi coincinerate le vedem pe 

câmp sau pe gropile de gunoi. Ți se rupe sufletul cât pet, cât carton vezi pe 

gropile de gunoi. 

 Acei oameni care strângeau pet-uri au fost scoși din piață. De ce nu găsiți o 

soluie intermediară? Eu personal am două principii: plătește pentru cât 

arunci, poluatorul plătește. Faceți referire la ordonanța care i-au scos pe acei 

mici salubriști. S-a modificat legea de fostul guvern în beneficiul 

autorităților locale. Le-am spus că nu vom avea îmbunătățiri. 

 Modificările legislative trebuie să vină de la tot lanțul. 

 Mulți reclamă că Garda de mediu lucrează cu program redus, iar în weekend 

nu lucrează? În ultimii ani instituțiile au fost intenționat subfinanțate. Lumea 

crede că e o armată. Fostele guverne au adus în situația ca Garda de mediu 

are 13 persoane. 
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 Ce poate face un cetățean? Toate aceste fenomene de poluare, dacă toate 

departamentele de mediu de la poliția locală și-ar face treabă, nu am vedea 

peste tot aceste depozite. 

 Aveți de gând să faceți echipe ale Garzii de mediu care să lucreze și 

noaptea? Avem echipă de permanență când ISU solicită ajutorul. 

 Când vom avea o rețea funcțională care să dea alerte? Bucureștiul nu e 

poluat peste noapte sau în ultimele trei luni. Ministerul Mediului a chemat 

alte 10 administrații din țară unde avem planuri integrate de calitate a 

aerului. 

 În seara de duminică spre luni toate cele 3 stații au înregistrat valori mai 

mari de PM10 și una de PM2,5. 

 Luni dimineață am luat decizia: pentru toate cele cinci vom lua analizatoare. 

 Vor fi achiziționate 14 stații noi prin buget, și prin POIM 17. Anul acesta 

vor fi achiziționate cele 14. 

 Ministerul Mediului a decis să-și facă o rețea de senzori. Ne vom întâlni să 

vedem unde să fie instalați în București. Procedura de achiziție va fi 

demarată în această primăvară, se va finaliza în vreo 3 luni. Ne-am propus să 

luăm 50 de senzori pentru București. 

 Important este că, chiar dacă avem o rețea de 1.000 de senzori, datele care se 

transmit la Bruxelles sunt cele din rețeaua națională. Sunt omologate și 

validate de Comisia Europeană. 

 calitateaer.ro am rămas cu el în 2000. 

 Important este ca administrațiile publice locale trebuie să fie preocupate de 

calitatea aerului. 

 Cred că ar trebui să ajungem ca prima amendă să o dai pe administrația 

publică locală, dar a doua amendă să fie pe persoană fizică (primar, șef CJ - 

n.r.). 
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 Timbrul de mediu aveți de gând să-l reintroduceți? Nu este niciun draft lăsat 

de fostul Guvern. În acest an, premierul a declarat, nu vom introduce. Nu 

avem nicio propunere în acest moment. Trebuie să facem consultare publică, 

corespendențe cu Comisia Europeană. Dacă cetățenii vor considera că 

trebuie... 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Dancă: Hotărâri de guvern adoptate pentru deblocarea unor proiecte 

precum Centura Bucureşti-Sud şi Autostrada Sebeş-Turda 

Şeful cancelariei prim-ministrului, Ionel Dancă, a afirmat că în cadrul şedinţei de 

guvern de marţi au fost adoptate o serie de hotărâri pentru deblocarea unor proiecte 

de investiţii în domeniul infrastructurii, menţionând în acest sens Centura 

Bucureşti-Sud sau Autostrada Sebeş-Turda. 

 

"În această perioadă, Guvernul rămâne concentrat pentru asigurarea măsurilor 

necesare pentru derularea proiectelor de investiţii care pot sprijini dezvoltarea 

economică a României, şi, în acest sens, au fost aprobate hotărârile de guvern 

pentru deblocarea situaţiilor privind exproprierile pentru mai multe proiecte de 

investiţii importante, Centura Bucureşti-Sud, Autostrada Sebeş-Turda, varianta 

ocolitoare Bacău - sunt doar câteva dintre aceste proiecte", a precizat Dancă, într-o 

declaraţie de presă susţinută la finalul şedinţei de guvern. 

 

De asemenea, el a făcut referire şi la actualizarea studiilor de fezabilitate pentru 

proiectul autostrăzii Comarnic-Braşov şi al autostrăzii Târgu Mureş - Târgu Neamţ 

- Iaşi - Ungheni. 

 

"În cadrul aceleiaşi şedinţe de guvern a fost prezentată din partea Ministerului 

Transporturilor o notă de informare cu privire la soluţiile identificate pentru 

realizarea proiectelor de autostradă Comarnic-Braşov şi autostrada Târgu Mureş - 

Târgu Neamţ - Iaşi - Ungheni, astfel încât aceste proiecte de autostradă vor fi  
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gestionate în perioada următoare la nivelul Ministerului Transporturilor şi se vor 

derula procedurile pentru actualizarea studiilor de fezabilitate, cu finanţare din 

fonduri europene, din Programul Operaţional Infrastructură Mare 2014-2020 şi cu 

execuţia lucrărilor, de asemenea, din fonduri europene. În acelaşi timp, fonduri de 

la bugetul de stat şi alte fonduri rambursabile sau nerambursabile, atrase în 

perioada următoare", a mai spus Ionel Dancă. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Proiectele senatorului Zamfir au trecut ”en fanfare” prin comisiile reunite și 

se îndreaptă spre plen 

Proiectele senatorului socialist Daniel Zamfir (fost liberal, fost ALDE) au trecut 

marți ca prin brânză în comisiile reunite ale Camerei Deputaților, iar eventualii 

contestatari ai proiectelor au fost rapid reduși la tăcere de președintele ședinței, 

Nicușor Halici. Nimic nu a contat: nici faptul că proiectele similare au fost 

declarate neconstituționale, nici lipsa punctelor de vedere ale părților implicate, 

nici lipsa studiilor de impact. Totul părea să fie ”reglat” dinainte. Cei care au 

îndrăznit să introducă amendamente au fost rapid reduși la tăcere. 

Discuția poate fi auzită aici: 

Descarca fisierul audio in format MP3 

O mostră din dialogul de marți poate fi citită mai jos: 

dep. Claudiu Năsui: Ce vrem să facem este să forțăm băncile să convertească 

creditele din valută în lei dacă variația de curs depășește 20%. Pare a fi o măsură 

pentru creditat, dar nu este. Pentru că în momentul de față avem în România un risc 

foarte mare de țară. Există deja un mecanism de conversie stabilit prin OUG 

52/2016 pentru creditele ipotecare. Senzația mea e că proiectul pe care îl discutăm 

acum poate genera confuzie dacă ne uităm la ambele proiecte. 

senator Daniel Zamfir: O scurtă observație. Mecanism de conversie nu există, ci 

un mecanism de refinanțare care mai mult a împovărat debitorul. În utimii ani sunt 

instanțe de judecată care au decis ca conversia să se facă la cursul istoric, altele la 

curs istoric +5% sau 10%.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/audio-2020-03-10-23713599-0-sedinta-comisii-reunite.mp3
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Punctul de referință de 20% este unul absolut rezonabil. Toate țările din UE care au 

avut probleme cu debitorii în CHF au rezolvat problemele astfel încât debitorii nu 

ajuns în ruină. Doar la noi debitorii sunt în pragul ruinei, alții sunt deja ruinați, cred 

că a venit momentul să le facem dreptate! 

Nu cred că este obiectivul băncilor să urmărească obținerea profiturilor din 

executarea silită a oamenilor! 

Ele trebuie să vândă bani, nu să urmărească profitul prin alte mijloace. Comisia 

Europeană a estimat că acest prag de devalorizare de 20% îl aduce pe consumator 

într-o situație dificilă. Nu cred că își dorește niciun stat, nici măcar banca ca un 

debitor să ajungă într-o situație dificilă. Obiectivul tuturor este ca acest contract să 

continue. 

O situație de ruină ar trebui să fie ultimul obiectiv al unei bănci pentru că nu de 

acolo câștigă bani. 

Năsui: Sunt de acord cu Dvs că trebuie să-i protejăm pe consumatori. Dar ce 

persoană ar semna un contract într-o țară în care Statul intervine și îi schimbă 

clauzele, în care nu are stabilitate legislativă? Întrebarea este dacă legea Dvs face 

mai mult bine sau mai mult rău? 

Zamfir: Nu intervenim pe clauzele contractului ci spunem doar că atunci când 

apare o variație care îl poate duce la ruină se convertește creditul în moneda 

europeană. Nu este niciun capăt de țară. Și vă mai spun încă o dată: Este practicată 

în toată Uniunea Europeană. Noi suntem singura țară care nu a rezolvat această 

problemă. 

Cristina Prună: Nu există punctul de vedere al Guvernului. Înainte să luăm o 

decizie ar trebui să avem punctul de vedere al asociațiilor de consumatori și pe cel 

al Guvernului. De aceea propun să amânăm această dezbatere până vom avea 

aceste punct de vedere. 

Nicușor Halici, președintele ședinței : Mi-ați cerut cuvântul pe fond, dar a fost pe 

procedură. Avem o solicitare, trebuie să o supun la vot. O solicitare de tergiversare, 

că na, la asta... 

(voce din sală): de amânare, nu de tergiversare, că nu avem așa ceva în 

Regulament! 
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Halici: Eh, considerați că asta e adăugarea mea la Regulament. 

(se supune la vot și amânarea discuțiilor este respinsă) 

Dehelean: Domnule președinte, am o întrebare: cine este autorul acestor 

amendamente? 

Halici: Vă rog eu frumos: ați cerut cuvântul, domnul Dehelean? Păi intrăm așa 

...suntem cumva la târg...? 

Zamfir: Iarăși intervine trupa de ultrași cu același obiectiv ca să perturbe o 

discuție corectă... 

Dehelean: Vă rog să-l chemați la ordine pe domnul senator.. 

Zamfir: vreau să vă informez că domnul din dreapta mea este dl Profesor 

Gheorghe Piperea , este dl Profesor cu care am redactat aceste proiecte de legi și 

nu îmi este deloc rușine că mă consult din punct de vedere al redactării textului din 

punct de vedere juridic cu dl. Profesor Piperea. Ca atare, cred că discuția asta....păi, 

ce sunt aici la examen și îmi suflă cineva? Da, dacă dl Profesor îmi sugerează cum 

trebuie să sune un text de lege, e exact ce ne trebuie nouă... 

Deheleanu: Eu zic să amânăm o săptămână... 

Zamfir: Eu zic să vă vedeți de treabă! 

 Context: 

Cunoscut pentru atitudinea anti-sistem bancar și anti-BNR, senatorul Zamfir revine 

cu un nou proiect legislativ prin care dorește să impună plafonarea dobânzilor la 

creditele date de bănci, conversia creditelor în valută la cursul inițial plus cel mult 

20% din devalorizarea leului (”în cazul imposibilității consumatorului de a accepta 

majorarea dobânzii sau de a suporta șocul valutar”, precizează proiectul) dar și 

dreptul consumatorului de a răscumpăra creditul pe care banca i l-a vândut, la 

prețul ”real”. Proiectele similare pe care Zamfir le-a depus au fost declarate 

neconstituționale. 

Potrivit documentului, dacă va deveni lege, ea se va aplica și în cazul creditelor în 

derulare. 
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 Vezi aici proiectul de lege al senatorului Cătălin Zamfir. 

”BNR își manifestă disponibilitatea de a colabora cu structurile parlamentare și cu 

autoritățile relevante pentru reglementarea judicioasă a problematicii în discuţie, 

prin introducerea unor praguri de dobândă stabilite pe baza unor criterii 

funcţionale, care să nu creeze efecte disruptive asupra pieţei financiare”, se arată 

într-o scrisoare trimisă de Guvernatorul BNR în momentul în care Parlamentul 

discuta despre plafonarea dobânzilor. El chiar a transmis o propunere de 

metodologie pentru determinarea plafoanelor ce ar putea fi aplicate ratei DAE, 

elaborată la nivelul Băncii Naţionale a României pornind de modele aplicate de 

alte state europene şi adaptate specificului sectorului financiar-bancar 

romănesc. Citește aici scrisoarea lui Isărescu. 

 Cum e cu plafonarea în alte state europene 

Plafonarea ratelor de dobândă la creditele bancare sau non-bancare este întâlnită în 

14 state ale Uniunii Europene, scopul fiind, în special, protejarea consumatorilor 

din perspectiva solicitării unor dobânzi excesive. Între aceste 14 state ale Uniunii 

Europene, 11 stabilesc plafoane asupra DAE. Astfel: 

 

i) 9 ţări prezintă plafoane asupra ratei DAE în cazul creditelor acordate de sectorul 

bancar (Belgia, Estonia, Franţa, Germania, Italia, Olanda, Portugalia, Spania, 

Slovacia), 

 

ii) 2 țări prezintă plafoane referitoare la rata DAE aplicabilă creditelor acordate 

sectorului nebancar sau entităţilor moneylenders (Slovenia, Irlanda), 

 

iii) o ţară prezintă plafoane asupra ratei maxime de dobândă pentru capital 

(Polonia), 

 

iv) 2 ţări prezintă plafoane absolute asupra ratei de dobândă la creditele nebancare, 

fie sub formă absolută, fie guvernate de diverse excepţii (Grecia, Malta). 

 

Aplicarea unui plafon asupra ratei DAE este posibilă doar în cazul creditelor noi, 

întrucât indicatorul DAE se determină exclusiv la acordare pentru evidenţierea 

diferenţelor de costuri între credite şi pentru compararea produselor de creditare. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157473-0-proiect-zamfir.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157479-0-scrisoare-isarescu.pdf
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Diferenţierea plafoanelor impuse asupra ratelor DAE trebuie realizată în funcţie de 

caracteristicile şi riscurile specifice produselor de creditare, ce nu se limitează doar 

la separarea între credite ipotecare şi credite de consum. 

 

Tipologia creditelor de consum încorporează o plajă extrem de variată în funcţie 

probabilitatea de nerambursare specifică produsului sau de pierderea care ar fi 

consemnată de instituția de credit în eventualitatea nerambursării, pierdere ce 

depinde de modul de garantare a creditelor. Diversele scheme de rambursare induc 

și riscuri diferenţiate din perspectiva lichidităţii. Vezi aici practica plafonării 

dobânzii în alte state sau citește despre metodologia plafonării dobânzilor, aici. 

De asemenea, expunerea de motive la proiectul senatorului PSD poate fi 

consultată aici. 

Ascultă discuțiile din comisiile parlamentare. Chiar merită! 

Descarca fisierul audio in format MP3 

 Ce propun specialiștii BNR în legătură cu plafonarea dobânzilor 

Metodologia propusă este derivată din metodologii aplicate de alte state 

europene(de exemplu Franța, respectiv Italia), adaptată la specificul sectorului 

bancar românesc (caracterizat de un cadru macroeconomic semnificativ mai 

volatil). Metodologia este fundamentată pe o serie de principii. În primul rând, 

stabilirea unui nivel maxim al ratelor de dobândă se va face o singură dată, la 

momentul acordării creditului (consecință directă a faptului că în cazul creditelor 

cu dobândă fixă, ratele de dobândă nu suferă modificări, în timp ce orice 

modificare a ratelor de dobândă în cazul creditelor cu dobândă variabilă este o 

consecință directă a variației exclusive a indicilor de referință, reflecție a 

condițiilor monetare din piață). 

 

În al doilea rând, ținta este plafonarea DAE, indicator care permite compararea la 

momentul acordării unui credit a costurilor totale inițiale suportate de consumator. 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157489-0-practica-prafonarii-ratei-dobanzii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157489-0-practica-prafonarii-ratei-dobanzii.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157490-0-metodologia-plafonare-dobanzilor.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157492-0-expunere-motive-proiect-zamfir.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2019-05-23-23157492-0-expunere-motive-proiect-zamfir.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/audio-2020-03-10-23713599-0-sedinta-comisii-reunite.mp3
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În al treilea rând, plafoanele trebuie implementate diferențiat pe monede (lei, 

valută) și tipuri de credite: 

i) credite pentru locuințe; 

ii) credite de consum negarantate (inclusiv credite de tip descoperit de cont); 

iii) credite de consum de tip card de credit; 

iv) credite de consum garantate. 

 

În al patrulea rând, stabilirea periodică (trimestrială) a plafoanelor DAE foloseşte o 

formulă de calcul clară, ce presupune aplicarea unor multiplicatori asupra ratelor 

medii ale DAE publicate de BNR pentru ultima lună a trimestrului anterior, 

diferențiați în funcţie de moneda de denominare a creditului şi tipul creditului. 

 

Plafoanele determinate presupun aplicarea unor coeficienți asupra nivelului 

dobânzii anuale efective medii publicate de BNR pentru creditele de consum și 

creditele pentru locuinţe. Coeficienții aplicați au fost selectați prin observarea 

valorii maxime a raportului dintre percentila 95 a distribuţiei ratei DAE pentru 

creditele nou acordate trimestrial şi rata medie a DAE publicată de BNR pentru 

ultima lună a trimestrului anterior observației. 

 

Conform analizei de impact derulate de Banca Națională a României, efectul 

potențial al aplicării pragurilor propuse prin această metodologie BNR în cazul 

creditelor acordate în perioada 2016-2017 asupra solvabilității este unul marginal, 

pierderea înregistrată de bănci echivalând cu 0,02% din fondurile proprii în anul 

2016 și 0,03% din fondurile proprii în anul 2017. 

 

Plafonarea ratelor de dobândă la creditele bancare sau non-bancare este întâlnită în 

14 state1 ale Uniunii Europene, scopul fiind, în special, protejarea consumatorilor 

din perspectiva solicitării unor dobânzi excesive. Între aceste 14 state ale Uniunii 

Europene, 11 stabilesc plafoane asupra DAE. Astfel: 

 9 ţări prezintă plafoane asupra ratei DAE în cazul creditelor acordate de 

sectorul bancar (Belgia, Estonia, Franţa, Germania, Italia, Olanda, 

Portugalia, Spania, Slovacia), 
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 două țări prezintă plafoane referitoare la rata DAE aplicabilă creditelor 

acordate sectorului nebancar sau entităţilor moneylenders (Slovenia, 

Irlanda), 

 o ţară prezintă plafoane asupra ratei maxime de dobândă pentru capital 

(Polonia), 

 două ţări prezintă plafoane absolute asupra ratei de dobândă la creditele 

nebancare, fie sub formă absolută, fie guvernate de diverse excepţii (Grecia, 

Malta). 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Guvernul a aprobat restructurarea ANAF. Dispar 2.000 de posturi 

neocupate  

Din ANAF dispar 2.000 de posturi neocupate Guvernul a aprobat marţi 

continuarea reformei demarată la începutul acestui an de către Ministerul 

Finanţelor la Agenţia Naţională de Administrare Fiscală şi desfiinţează, printr-o 

„restructurare mai profundă“, 2.000 de posturi vacante, dar şi 150 de posturi de 

şefi. ŞTIRI PE ACEEAŞI TEMĂ Coronavirus. ANAF recomandă contribuabililor 

să interacţioneze de la d... Cine ţine partea evazioniştilor, Parchetele sau 

ANAF? „Am bănuiel... Cum va funcţiona e-popriri, aplicaţia care va debloca rapid 

conturile ... Până acum, ANAF avea aprobate 27.582 de posturi. „Reorganizarea 

propusă conduce la eficientizarea activităţii instituţiei şi la reducerea costurilor, 

având ca efect reducerea funcţiilor de conducere cu 150 posturi, ceea ce reprezintă 

aproximativ 5,5%. În acest context, proiectul de act normativ propune reducerea cu 

2.000 posturi vacante a numărului actual al posturilor alocat ANAF“, arată nota de 

fundamentare ce însoţeşte proiectul Finanţelor adoptat marţi de Guvern. Astfel, 

numărul maxim de posturi pentru aparatul propriu al Agenţiei şi structuri 

subordonate va fi de 25.582, inclusiv preşedintele, vicepreşedinţii şi posturile 

aferente cabinetelor demnitarilor.  
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Ministerul de resort explică această măsură prin faptul că „trebuie realizată o 

reaşezare a posturilor la nivelul agenţiei acolo unde este nevoie, precum şi o 

revizuire a modelului organizaţional de o manieră care să permită o asumată 

performanţă a agenţiei şi o eficientizare a activităţii instituţiei cu rolul cel mai 

pregnant în asigurarea veniturilor statului român“, arată proiectul Finanţelor. Cu 

toate acestea, ministerul nu prezintă un impact financiar concret al măsurilor de 

reorganizare, precizând doar vag că ele „vor conduce la o îmbunătăţire accentuată 

a colectării cu impact asupra reducerii costurilor de funcţionare“. Reaşezare de 

posturi la nivel naţional Reorganizarea ANAF va avea loc şi la nivel naţional, 

astfel că fiecare judeţ va primi posturi „după putere“, adică în funcţie de câte 

venituri colectează. Mai precis, va fi reanalizată repartizarea numărului de posturi 

pentru fiecare administraţie judeţeană, în funcţie de anumite criterii, precum: 

ponderea veniturilor colectate de fiecare organ fiscal în total venituri realizate, 

numărul şi dispersia în teritoriu a contribuabililor administraţi de organele fiscale 

din subordine, costul colectării înregistrat la fiecare unitate fiscală. Această 

reorganizare este necesară în contextul în care o analiză arată că, la nivel teritorial, 

există surplus de personal sau posturi la nivelul unor structuri sau unităţi în 

detrimentul altora care înregistrează deficit. Pe lângă aceste măsuri, vor mai fi 

înfiinţate o serie de direcţii şi unităţi, care să contribuie la stimularea conformării 

fiscale voluntare a contribuabililor şi la accelerarea procesului de informatizare a 

agenţiei, dar nu numai. O modificare de nuanţă este faptul că Ministerul Finanţelor 

introduce „performanţa profesională“ pe lista principiilor care stau la baza 

activităţii Agenţiei, pe lângă cele deja existente, respectiv: eficienţa activităţii, 

transparenţa activităţii, tratamentul egal şi nediscriminatoriu în aplicarea legislaţiei 

fiscale, respectul faţă de contribuabili şi coerenţa, stabilitatea şi predictibilitatea. În 

schimb, se abrogă atribuţiile ANAF în domeniul combaterii actelor şi faptelor de 

evaziune fiscală şi fraudă fiscală şi fraudă vamală. Prin aceste atribuţii, ANAF 

acorda, prin intermediul Direcţiei de combatere a fraudelor, suport tehnic de 

specialitate procurorului în efectuarea urmăririi penale în cauzele având ca obiect 

infracţiuni economico-financiare. Totodată, Fiscul efectua, prin intermediul 

Direcţiei de combatere a fraudelor, din dispoziţia procurorului: constatări tehnico-

ştiinţifice care constituie mijloace de probă, în condiţiile legii; investigaţii 

financiare în vederea indisponibilizării de bunuri; orice alte verificări în materie 

fiscală dispuse de procuror.  



 

CNSLR Fratia | Revista Presei 11 martie 2020 36 

 

Măsurile vin în completarea unei ordonanţe de urgenţă date de Guvernul Orban în 

ianuarie, prin care se reduce numărul de vicepreşedinţi ANAF de la 4 la 3, se 

reorganizează Antifrauda, care a cheltuit pentru funcţionare de 6 ori mai mulţi bani 

decât a colectat, iar inspectorii antifraudă nu vor mai avea statut speciali, ci vor fi 

simpli funcţionari publici.  

 
(Sursa: adevarul.ro) 

 

 Proiect MFP pe EximBank: Nu există secretar de stat pe zona de buget și 

datorie, așa că Ministrul va putea numi pe oricare dintre ceilalți în Comitetul 

Interministerial/ Cât câștigă un membru 

Ministerul Finanțelor Publice (MFP) intenționează să modifice o anexă a unei 

Hotărâri din 2007 cu privire la componența Comitetului Interministerial de 

Finanțări, Garanții și Asigurări (CIFGA) de la EximBank. Funcția de președinte al 

CIFGA va putea fi ocupată de orice secretar de stat, prin ordin de ministru. Dacă 

ne uităm în trecut, anexa a mai fost modificată de atunci și până acum de 9 ori. 

Acum ar fi a zecea oară. Un membru câștigă anual peste 200.000 lei. 

Proiect Hotărâre EximBank (conține și anexa) 

 

Mulți miniștri de finanțe au modificat-o în funcție de interesele pe care le-au avut. 

Ei bine, acum problema este că pe zona de datorie publică nu mai există secretar de 

stat. Așa cum reiese din nota de fundamentare, în prezent coordonarea o asigură 

ministrul Florin Cîțu. 

Astfel, conform anexei proiectului, funcția de președinte va putea fi ocupată 

de „secretarul de stat în Ministerul Finanțelor Publice, coordonator al 

Departamentului de datorie publică/Departamentului de buget, desemnat prin 

Ordin al Ministrului Finanțelor Publice. În cazul în care nu este desemnat un 

Secretar de Stat cu atribuții de coordonare de datorie publică/buget, Ministrul 

Finanțelor Publice va desemna prin Ordin un alt Secretar de Stat care să exercite 

atribuțiile de Președinte CIFGA”. 

 

 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-03-10-23713854-0-proiect-eximbank.pdf


 

CNSLR Fratia | Revista Presei 11 martie 2020 37 

 

Această funcție putea fi ocupată, din 2007 până în ianuarie 2018 doar de secretarul 

de stat coordonator al Direcției generale de trezorerie și datorie publică. Apoi a 

putut fi ocupată de secretarul de stat coordonator al Departamentului de buget. 

 

Totuși, din 2007, acea anexă a suferit diferite modificări. S-a ajuns, la un moment 

dat, să facă parte 18 membri din componența CIFGA, deși la început au fost 13 (cu 

tot cu funcțiile de președinte și vicepreședinți). Ulterior a ajuns la 15. 

 

Cel mai recent, anexa a fost modificată în august 2019, când s-a dat funcția de 

membru și șefului cancelariei prim-ministrului. Aceasta modificare rămâne în 

picioare și acum. 

Cât câștigă un membru 

 

De precizat că nivelul indemnizației lunare a membrilor Comitetului 

Interministerial de Finanțări, Garanții și Asigurări este de 20% din salariul lunar al 

președintelui Băncii. 

 

Uitându-ne pe declarația de avere a lui Traian Halalai, președitele băncii, în 2018, 

de exemplu, din calitatea de vicepreședinte al acestui comitet a încasat aproape 

220.000 lei, iar funcția de președinte i-a adus peste 1 milion de lei. 

 

Așadar, un membru în CIFGA câștigă circa 18.000 lei/lună, poate mai mult, 

deoarece astea erau veniturile din 2018. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Sancţiuni mai aspre pentru apelarea abuzivă la 112. Ce pedepse riscă cei 

care sună fără motiv 

Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, un proiect de lege care prevede înăsprirea 

sancţiunilor pentru apelarea abuzivă a numărului unic de urgenţă 112, 

introducându-se şi sancţiunea alternativă a prestării unei activităţi în folosul 

comunităţii. 

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-03-10-23713850-0-declaratie-avere-traian-halalai-salariu.pdf
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Proiectul de lege modifică şi completează Ordonanţa de Urgenţă a Guvernului nr. 

34/2008 privind organizarea şi funcţionarea Sistemului naţional unic pentru apeluri 

de urgenţă (SNUAU) în sensul majorării amenzilor aplicate pentru apelarea 

abuzivă a numărului unic 112 sau transmiterea de mesaje abuzive la numărul 114, 

precum şi pentru alertarea falsă a agenţiilor specializate de intervenţie, 

introducându-se, totodată, sancţiunea alternativă a prestării unei activităţi în folosul 

comunităţii, transmite Agerpres. 

Apelarea abuzivă a numărului unic pentru apeluri de urgenţă 112 sau transmiterea 

de mesaje abuzive la numărul 113 ori la numărul 114 se va sancţiona cu amendă de 

la 1.000 lei la 2.000 lei sau cu prestarea de la 100 de ore la 200 de ore de activităţi 

în folosul comunităţii. Săvârşirea din nou a contravenţiei în interval de un an se 

sancţionează cu amendă de la 2.000 lei la 4.000 lei sau, prin derogare de la 

dispoziţiile art.9 alin.(1) din Ordonanţa Guvernului nr.2/2001 privind regimul 

juridic al contravenţiilor, aprobată cu modificări şi completări prin Legea 

nr.180/2002, cu modificările şi completările ulterioare, cu prestarea de la 200 de 

ore la 400 de ore de activităţi în folosul comunităţii. 

De asemenea, alertarea falsă a agenţiilor specializate de intervenţie se va sancţiona 

cu amendă de la 2.000 lei la 4.000 lei sau prestarea de la 200 de ore la 400 de ore 

de activităţi în folosul comunităţii. Săvârşirea din nou a contravenţiei în interval de 

un an se sancţionează cu amendă de la 4.000 lei la 8.000 lei sau, prin derogare de 

la dispoziţiile art.9 alin.(1) din Ordonanţa Guvernului nr.2/2001, aprobată cu 

modificări şi completări prin Legea nr.180/2002, cu modificările şi completările 

ulterioare, cu prestarea de la 400 de ore la 800 de ore de activităţi în folosul 

comunităţii. 

Potrivit altor articole adoptate, transmiterea mesajelor tehnice standardizate scurte 

ce conţin informaţia de localizare obţinută pe baza echipamentului terminal se 

realizează fără intervenţia apelantului către numărul unic 114. Furnizorii de reţele 

publice de comunicaţii electronice mobile au obligaţia de a suporta atât costurile 

determinate de transmiterea la numărul 114 a mesajelor tehnice standardizate 

scurte ce conţin informaţia de localizare obţinută pe baza echipamentului terminal, 

cât şi costurile aferente traficului generat pe o conexiune de date de transmiterea 

informaţiei de localizare obţinută pe baza echipamentului terminal. 
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Datele cu caracter personal sunt stocate de către administratorul SNUAU pentru o 

perioadă de 5 ani. La împlinirea termenului, datele cu caracter personal vor fi 

şterse sau, după caz, distruse. 

SNUAU are obligaţia de a transforma informaţiile de localizare primară în 

informaţii de localizare, precum şi de a utiliza, acolo unde este disponibilă, 

informaţia de localizare obţinută pe baza echipamentului terminal, mai prevede 

proiectul adoptat. 

Camera Deputaţilor este for decizional pentru acest act normativ. 

(Sursa: stirileprotv.ro) 

 

 Prețul carburanților, în scădere după prăbușirea prețului țițeiului la nivel 

mondial 

Carburanții sunt tot mai ieftini. În unele benzinării, prețul unor produse a scăzut 

sub cinci lei pe litru, cel mai mic nivel din ultimii ani. Directorii companiilor 

petroliere spun că este o consecință a prăbușirii prețului țițeiului la nivel mondial. 

Dar şi cererea de carburanți scade pe fondul epidemiei de coronavirus. 

În unele benzinării din București benzina standard se vinde cu un preț de sub 5 lei 

pe litru. Și prețul motorinei coboară spre acest prag. Scăderea este, în medie, de 50 

de bani, faţă de finalul anului trecut. 

Reprezentanții companiilor petroliere explică noile preţuri prin ieftinirea 

accentuată a ţiţeiului la nivel mondial. Barilul se vinde acum si cu 37 de dolari pe 

marile burse. Cotaţii la fel de mici au mai fost în 1991 când a fost războiul din 

Golf. 

Acum, scăderea este o consecinţă a epidemiei de coronavirus. Dar şi unele ţări au 

crescut producţia. 

Numai din cauza neînțelegerilor dintre Rusia și Arabia Saudită prețul țițeiului s-a 

prăbușit luni cu 25%. 
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Acum a revenit doar cu 10%. Preţurile în scădere avantajează firmele de transport, 

dar ele încep să aibă probleme din cauza restricţiilor impuse în contextul epidemiei 

de coronavirus. 

Cele mai multe pierderi sunt provocate de cursele anulate spre Italia. 

Transportatorii caută însă alte rute pe care pot circula şi cu marfă şi cu călători. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ce are de gând UE cu firmele mici și mijlocii: Startup Nations în Strategia 

pentru IMM 

Și Uniunea Europeană va avea un „Startup Nations”, dar nu are mare legătură cu 

programul de finanțare Start-Up Nation făcut separat de România. Comisia 

Europeană și-a prezentat marți strategia specifică pentru firmele mici și mijlocii 

din toată Uniunea, inclusiv România, pentru dubla tranziție a acestora: trecerea 

către neutralitatea climatică și către poziția de lider în domeniul digital. 

Noua „mantră” cu care a venit Comisia Europeană sub Ursula von der Leyen, este 

neutralitatea climatică a Uniunii Europene și iată că nici firmele mici și mijlocii din 

blocul comunitar nu sunt ocolite de elanul ecologist de la Bruxelles. 

Comisia Europană susține că noua sa strategie pentru IMM are scopul de a ajuta 

aceste firme să conducă dubla tranziție (ecologistă și digitală). Aceasta presupune 

și asigurarea accesului la competențele potrivite - dă asigurări CE.   

Pentru a consolida capacitatea IMM-urilor de a efectua această tranziție, Comisia 

Europeană anunță unele măsuri: 

1. Va actualiza Rețeaua întreprinderilor europene, prin asigurarea participării în 

cadrul acesteia a unor consilieri specializați în domeniul durabilității.Va 

extinde centrele de inovare digitală la nivelul tuturor regiunilor din Europa 

pentru a le permite IMM-urilor să integreze inovațiile digitale. 
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2. Se vor crea oportunități de voluntariat și de formare în domeniul 

tehnologiilor digitale.Pentru a facilita funcționarea IMM-urilor în cadrul 

pieței unice și în afara acesteia, Comisia propune măsuri menite să elimine 

obstacolele de natură reglementară și practică din calea comerțului sau a 

dezvoltării activităților, ca de exemplu intensificarea eforturilor pentru a 

asigura efectuarea rapidă a plăților, în special prin intermediul unui nou 

observator virtual, precum și prin soluționarea alternativă a litigiilor. 

3. Pentru a facilita cotarea la bursă a IMM-urilor în Europa, Comisia va 

sprijini, de asemenea, în cadrul componentei pentru IMM-uri a programului 

InvestEU, un fond pentru ofertele publice inițiale ale IMM-urilor. 

4. Se va consolida și spiritul antreprenorial al femeilor prin stimularea 

investițiilor în întreprinderi și fonduri conduse de femei. 

5. Comisia invită statele membre să se asigure că întreprinderile pot apela la un 

ghișeu unic pentru asistență. Obiectivul este ca Europa să devină locul ideal 

pentru a demara și a dezvolta o afacere. 

Astfel, noua strategie a Uniunii Europene pentru întreprinderile mici și mijlocii 

(IMM) „urmărește să reducă birocrația și să ajute numeroasele IMM-uri din 

Europa să își desfășoare activitatea la nivelul întregii pieței unice și în afara 

acesteia, să obțină acces la finanțare și să contribuie la pregătirea tranziției 

digitale și verzi”, a mai spus Comisia Europeană, marți. 

Ce este EU Startup Nations 

Nu, nu are nicio legătură cu programul românesc Start-Up Nation, prin care statul 

oferea fonduri nerambursabile de la buget, în valoare de maximum 200.000 de lei 

fiecare, firmelor noi. Nu prea are legătură nici cu conceptul original Start-Up 

Nation, din Israel, în care acceleratoare, incubatoare de afaceri și fonduri de 

investiții au finanțat și au crescut startup-uri de tehnologie israeliene, care s-au 

extins la novel global sau au fost vîndute unor giganți IT, alimentând perpetuu 

„conducta” de idei de business în tehnologie. 

  

 

https://www.startupcafe.ro/finantari/startup-nation-2020-lansare-ministru.htm
https://en.wikipedia.org/wiki/Start-up_Nation
https://en.wikipedia.org/wiki/Start-up_Nation
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Prin EU Startup Nations al Comisiei Europene, cei de la Bruxelles spun că vor 

„colabora cu statele membre în vederea stabilirii unui standard la nivelul UE” 

pentru ca cele 27 de țări din Uniune  să împărtășească și să adopte „cele mai bune 

practici pentru a accelera dezvoltarea IMM-urilor și a întreprinderilor nou-

înființate de înaltă tehnologie (startup-uri tech, cum ar veni- n.r.)”. 

Comisia mai spune că printr-un indice "Europe Startup Nations" va monitoriza cele 

mai prietenoase politici naționale față de startup-uri (national start-up friendly 

policies) din cele 27 de țări membre UE. 

„Pentru a asigura angajamentul politic față de aceste măsuri, un înalt reprezentant 

al UE pentru IMM-uri va garanta un parteneriat și o coordonare strânse cu statele 

membre prin intermediul reprezentanților naționali pentru IMM-uri, precum și cu 

autoritățile regionale și locale”, mai spun cei de la Bruxelles. 

De asemenea, Comisia Europeană „va încuraja” țările UE, inclusiv România, sp 

aplice Single Digital Gateway (Poarta unică digitală) într-o manieră prietenoasă cu 

IMM-urile. Statele UE ar trebui să ofere IMM-urilor acces online simplu la 

informații, proceduri și servicii de asistență pentru toate întrebprile lor legate de 

mnodul în care se pot face afaceri peste granițe. Aici ar urma să fie incluse și 

sfaturi privind accesul IMM-urilor ca furnizori la achizițiile publice, precum și ca 

beneficiari de finanțări. 

„Statele membre trebuie să-și conecteze (inter-link) serviciile într-un one-stop-

shop pentru a oferi IMM-urilor răspunsuri coordonate la toate întrebpărrile lor 

privind aceste chestiuni” - se mai arată în comunicarea CE privind Strategia sa 

pentru IMM. 

Strategia Comisiei Europene pentru startup-uri cuprinde și măsuri mai concrete: 

 accelerarea procedurilor de obținere a vizelor și a permiselor de ședere 

în statele UE pentru specialiști talentați din țări extra-comunitare, 

 sporirea atractivității beneficiilor tip stock-options, prin care angajații 

merituoși pot primi acțiuni sau părți sociale în startup-uri, 

 promovarea transferului tehnologic de la universități către firme și a 

fondurilor de capital de risc, 

https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/en/fs_20_426
https://ec.europa.eu/growth/single-market/single-digital-gateway_en
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 promovarea platformelor și a instrumentelor digitale transfrontaliere, 

 măsuri legislatove europene suplimentare pentru înlesnirea extinderii 

transfrontaliere a IMM-urilor și a firmelor scale-up. 

Comisia de la Bruxelles susține vrea astfel să facă din Europa „cel mai atractiv 

continent pentru startup-uri și scale-up-uri”. 

IMM-urile au un rol esențial în structura industrială a Europei, furnizând două din 

trei locuri de muncă, precum și în asigurarea succesului acestei noi abordări 

industriale. 

Citește mai multe despre Strategia europeană industrială a UE pe site-ul oficial și 

consultă mai jos comunicarea oficială a CE pentru strategia pentru IMM-uri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Injecție de 25 de miliarde de euro în economiile afectate de coronavirus – 

pachetul de sprijin economic al Comisiei Europene 

Comisia Europeană va injecta 25 de miliarde de euro în economiile statelor 

membre afectate de coronavirus, potrivit unui comunicat al instituției. Primul pas 

este punerea la dispoziția statelor membre a unui pachet de 7,5 miliarde de euro, a 

anunțat Ursula von der Leyen, președinta Comisiei. 

Decizia executivului european a venit în urma videoconferinței Consiliului 

European de marți seară, în care șefii de stat și de guvern din UE au decis mai 

multe măsuri, printre care și găsirea de soluții pentru sectoarele economice grav 

afectate de epidemia de coronavirus. 

Care este sursa acestui prim pachet de 7,5 miliarde de euro? Comisia va renunța 

anul acesta la obligația de a solicita statelor membre rambursarea prefinanțării 

necheltuite de către statele membre. 

Astfel, statele membre vor putea să cheltuiască acești bani pentru investiții în 

zonele afectate de coronavirus.  

https://ec.europa.eu/romania/news/20200310_strategie_industriala_ro
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/ro/IP_20_440
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Programele operaționale naționale trebuie adaptate la această nouă propunere 

pentru a lua măsuri direcționate spre sectorul de sănătate și măsuri pe piața muncii, 

pentru a-i sprijini de angajații afectați de criză. 

(Sursa: g4media.ro) 

 

 Uniunea Europeană va suspenda reglementările, pentru a ajuta companiile 

aeriene 

Uniunea Europeană va suspenda reglementarea prin care se cere companiilor 

aeriene să opereze majoritatea zborurilor programate, altfel îşi pierd dreptul asupra 

sloturilor de pe aeroporturi, pentru a le ajuta după ce epidemia de coronavirus 

(Covid-19) s-a extins, a declarat marţi preşedintele Comisiei Europene, Ursula von 

der Leyen, transmite Reuters. 

Decizia vine în contextul în care companiile aeriene globale sunt profund afectate 

de efectele epidemiei, iar premierul Giuseppe Conte a declarat luni că întreaga 

Italie se află în carantină până luna viitoare. Anunţul a determinat operatorii aerieni 

să anuleze mii de zboruri şi să amâne comenzile pentru avioane, 

potrivit Agerpres.ro. 

Citește și: Raed Arafat face acuzații grave: ‘Trebuia să avem stocuri de acum doi 

ani’ 

Suspendarea reglementării va pune capăt "zborurilor fantomă" în care operatorii 

aerieni vor trebui să zboare cu aeronavele aproape goale pentru a-şi păstra sloturile, 

a explicat Von der Leyen, fără a preciza cât va dura suspendarea. 

"Comisia Europeană va pune în discuţie foarte rapid legislaţia necesară. Vrem să 

facem mai uşor pentru companiile aeriene să-şi păstreze sloturile de pe aeroporturi, 

chiar dacă nu operează zboruri din cauza scăderii traficului. Aceste măsuri 

temporare vor ajuta industria noastră, dar şi mediul. Va atenua presiunile asupra 

industriei aviaţiei şi, în special, asupra micilor operatori aerieni", a adăugat 

oficialul CE. 

 . 

https://www.agerpres.ro/
https://www.bugetul.ro/raed-arafat-face-acuzatii-grave-trebuia-sa-avem-stocuri-de-acum-doi-ani/
https://www.bugetul.ro/raed-arafat-face-acuzatii-grave-trebuia-sa-avem-stocuri-de-acum-doi-ani/
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Legislaţia europeană obligă transportatorii aerieni să utilizeze cel puţin 80% din 

sloturile lor de pe aeroporturi, în caz contrar riscând să le piardă în următorul an. 

Săptămâna trecută, Asociaţia Internaţională de Transport Aerian (IATA) a anunţat 

că este în contact cu organismele de reglementare de pe întregul glob pentru a găsi 

o soluţie de suspendare a regulilor, având în vedere că transportatorii aerieni sunt 

obligaţi să îşi reducă zborurile ca răspuns la scăderea cererii pentru călătoriile cu 

avionul. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 


